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Aika ja paikka 

17.1.2025 klo 12–13, Teams-yhteys 

Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja Henrik Wickström esitti puheenvuoron kunnan 
luottamushenkilöjohdon puolesta. 

• Inkoo on hyvinvointialueen pienin kunta. Muutos hyvinvointialueelle on 
näkynyt laajasti Inkoon arjessa ja herättänyt paljon huolta asukkaissa, 
mikä näkyy myös palautteena Inkoon kunnalle. Inkoo on panostanut 
perinteisesti paljon ennaltaehkäisyyn. Erityisesti ikääntyneet ovat 
nostaneet esille, että seniorineuvonta ja ennaltaehkäisevät lääkärikäynnit 
on otettu pois. Näitä ikääntyneet toivoisivat erityisesti takaisin.  

• Olkkari-toiminta ei hyvinvointialueen puolelta ole käytössä Inkoossa. 
Tällaisessa tilanteessa voisi olla joustava tapa järjestää palvelu siten, että 
sen tuottaminen siirtyisi kunnalle. 

• Keskeisimmät huolenaiheet liittyvät terveyspalveluihin, jotka ovat 
asukkaille kunnan alueen kaikkein tärkeimmät palvelut. Huoli on siitä, 
mitä tapahtuu esimerkiksi fysioterapiapalveluille, laboratoriopalveluille ja 
suun terveydenhuollon palveluille.  

• Yöaikainen ambulanssipäivystys on lähdössä pois, ja samanaikaisesti HUS 
on päättänyt vähentää sairaalapalveluja Raaseporissa.  

• Toiveena on selkeä ja suoraviivainen yhteistyö, jotta inkoolaiset 
tulevaisuudessakin voivat hyvin, ja vielä paremmin.  



Kunnanjohtaja Robert Nyman esitti puheenvuoron kunnan viranhaltijajohdon 
puolesta ja esitti diaesityksen. 

• Inkoo on kuntana hyvinvoiva menestyjäkunta, jonka tavoitteena on muun 
muassa väestönkasvu. Kunnan kannalta keskeisenä huolena on, millaisina 
terveyspalvelut säilyvät kunnan alueella.  

• Kunta haluaisi keskustella kiinteistöjen myynnistä ja hyvinvointialueen 
tilaratkaisujen jatkosuunnitelmista.  

• Dialogi paikallisten toimijoiden eli esimerkiksi yhdistysten kanssa on 
tärkeää edellä mainittujen arjen tuen toimintamallien muutosten 
aikaansaamiseksi.  

• Hyvinvointialueen asioista tulee paljon kysymyksiä kunnan viranomaisille, 
koska asukkaat ovat tottuneet tällaiseen toimintamalliin. Kunta on 
ohjannut kyselyjä esimerkiksi hyvinvointialueen yleiseen 
asiakasneuvontaan. Tällaisten osalta olisi jatkossa hyvä sopia tarkempi 
toimintamalli.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen puheenjohtaja Mia Laiho esitti puheenvuoron hyvinvointialueen 
luottamushenkilöjohdon puolesta.  

• Vaikka Inkoo on kuntana pieni, se on elinvoimainen. Kuntien ja 
hyvinvointialueiden yhteistä toimintakenttää on terveyden edistäminen, ja 
tässä on tehtävä yhteistyötä.  

• Kuntalaiset eivät yleisesti ottaen vielä tiedä, että hyvinvointialue järjestää 
palveluja. Tämä tilanne voi olla erilainen Inkoossa, mutta on erityisen 
tärkeää, että asukkaille löytyisi mahdollisimman nopeasti oikea reitti 
palveluihin.  

• Digitaalisilla palveluilla ja jalkautuvilla palveluilla voidaan tuoda palveluja 
asukkaiden lähelle. Hyvinvointialueen näkökulmasta palvelut eivät ole 
merkittävästi huonontuneet. 
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Lähiterveysasemakonseptiin kuuluu, että jatkossakin tarjotaan lääkäri- ja 

hoitajapalveluja, sekä mahdollisuuksien mukaan myös muita ammattilaisia. 
Lähiterveysasemamuutosta valmistellaan Inkoossa, ja aluehallitukseen ollaan 
viemässä toimeenpanosuunnitelmaa. Tavoitteena on, että 
lähiterveysasemamuutos parantaisi ja stabiloisi tärkeimpiä lähipalveluja 



Inkoossa. Terveysasemalla on onnistuttu vähentämään vuokralääkärien 
tarvetta. Keskeistä on myös esimerkiksi digitaalisen asioinnin käyttöönoton 
myötä vapauttaa ammattilaisten työaikaa ajanvaraukselliseen ja 
vaikuttavaan vastaanottotyöhön sekä kohentaa hoidon jatkuvuutta. 
Omalääkärimalli sopii erinomaisesti lähiterveysasemalle.  

• Palvelujen osalta kahden vuoden aikana on tapahtunut välttämätöntä 
yhtenäistämistä. Inkoossa ikääntyneiden palvelujen saatavuus on varsin 
hyvällä tasolla. Olkkari-toiminnan osalta hyvinvointialue ei voi suoraan tukea 
kuntaa tai ostaa palveluja suoraan kunnalta. Vuoden 2025 aikana Olkkari-
toiminnassa on aloittanut kaksikielinen projektipäällikkö, joka on aloittanut 
kuntakierroksen läntiseltä Länsi-Uudeltamaalta. Tarkoitus ei ole syrjäyttää 
kunnassa tehtyä hyvää työtä, vaan täydentää tätä.  

• Pelastuspalvelujen osalta palvelut, kuten kuntien valmiussuunnittelun tuki ja 
muut palvelut ovat ennallaan ja näistä on edelleen saatu positiivista 
palautetta. Ensihoitopalvelujen osalta on HUS-yhtymän rahoituksesta 
johtuvista syistä toteutettu muutoksia ensihoidon yksikköjen toimintaan. 
Yöaikaiset hälytystehtävät hoidetaan Karjaan, Lohjan, Kirkkonummen tai 
Espoon alueen yksiköillä. Länsi-Uudenmaan pelastuslaitoksen ja HUS akuutin 
välinen yhteistyö on tiivistä.  

• Inkoo on mukana yhteisövaikuttavuuden kehittämisen projektissa. Alueellisen 
hyvinvointisuunnitelman painopisteiden mukaisen toiminnan osalta tulisi 
voida aktivoida alueella toimivia järjestöjä.  

 

5. Muut asiat 

Hyvinvointialueen viranhaltijajohto esitti kunnan viranhaltijajohdolle uutta 
tapaamista vuoden 2025 aikana. Sovittiin, että tapaaminen järjestetään. 

Inkoon paloaseman ostamista voidaan jatkoselvittää, ja tämän osalta sovittiin, 
että hyvinvointialueen viranhaltijat ovat suoraan yhteydessä kunnanjohtajaan. 

 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


